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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς: Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δ. Παπαστεργίου 

Θέμα: Καθυστερήσεις στα ψηφιακά έργα του Ταμείου Ανάκαμψης και 
κίνδυνος απώλειας χρηματοδότησης 

Έντονες ανησυχίες έχουν εκφραστεί από τους εκπροσώπους του κλάδου 
της Πληροφορικής σχετικά με τις καθυστερήσεις που παρατηρούνται 
στην υλοποίηση των ψηφιακών έργων που έχουν ενταχθεί στο Ταμείο 
Ανάκαμψης, καθώς τα χρονοδιαγράμματα ολοκλήρωσης αυτών των 
έργων γίνονται ολοένα και πιο πιεστικά, δημιουργώντας κινδύνους για 
την ομαλή απορρόφηση των σχετικών κονδυλίων. 
Πιο συγκεκριμένα, λόγω της μη εξασφαλισμένης ωριμότητας των έργων 
αυτών, πολλές εταιρείες κινδυνεύουν να μην καταφέρουν να 
ολοκληρώσουν τα έργα εντός των προθεσμιών, γεγονός που θα οδηγήσει 
σε μη απόδοση των χρηματοδοτήσεων και πιθανώς στην απώλεια 
σημαντικών κονδυλίων. 
Σε σχετικά δημοσιεύματα αναφέρεται ότι περίπου 25% των έργων 
κινδυνεύουν να μείνουν «εκτός», ενώ αναφέρεται ότι 30-40 ψηφιακά 
έργα δεν έχουν καν προκηρυχθεί ακόμη, παρά τον ορίζοντα 
ολοκλήρωσής τους σε δύο χρόνια. Αναφέρεται επίσης, ότι έργα ύψους 
περίπου 1,5 δισ. ευρώ, που είναι ενταγμένα στο ΤΑ και θα πρέπει να 
έχουν ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος του 2025, δεν έχουν ακόμα 
συμβασιοποιηθεί. 
Ιδιαίτερη μνεία γίνεται επίσης σε έργα όπως το σύστημα GDPR, το 
σύστημα CRM του Δημοσίου και το πρόγραμμα «Αιγίς» της Πολιτικής 
Προστασίας και η ανάπτυξη του υπερυπολογιστή «Δαίδαλος», τα οποία 
βρίσκονται στο «κόκκινο» και παρουσιάζουν προβλήματα ωρίμανσης, 
ενώ δυσκολίες χρηματοδότησης και εξεύρεσης πόρων παρουσιάζουν και 
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τα έργα του προγράμματος των «έξυπνων πόλεων» (smart cities) για 17 
δήμους της χώρας.  

Σύμφωνα με υψηλόβαθμα στελέχη, έχουν παρατηρηθεί ανεξήγητες 
καθυστερήσεις τόσο στις πληρωμές όσο και στις προκαταβολές, γεγονός 
που έχει οδηγήσει σε καθυστερήσεις στην εκτέλεση των έργων που δεν 
προχωρούν με τον επιθυμητό ρυθμό, με αποτέλεσμα να βρίσκονται 
εκτός χρονοδιαγραμμάτων. Επιπλέον, παρατηρείται συχνά τα τελευταία 
χρόνια ότι η υπογραφή των συμβάσεων έργων καθυστερεί, ακόμα και 
όταν έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία ελέγχου από το Ελεγκτικό Συνέδριο 
και έχει δοθεί το ‘’πράσινο’’ φως για την επόμενη φάση. 

Επειδή η επιτυχής υλοποίηση των έργων αυτών αποτελεί κρίσιμο βήμα 
για τον ψηφιακό μετασχηματισμό, ο οποίος είναι απαραίτητος για να 
μπορέσει η χώρα να συμβαδίσει με τις διεθνείς εξελίξεις και να 
προσαρμοστεί στις σύγχρονες απαιτήσεις, 

Επειδή τα έργα που αναφέρονται, όπως το σύστημα GDPR, το σύστημα 
CRM του Δημοσίου, το πρόγραμμα «Αιγίς» της Πολιτικής Προστασίας και 
ο υπερυπολογιστής «Δαίδαλος», αποτελούν στρατηγικής σημασίας 
υποδομές,  

Επειδή τα σφιχτά και διόλου ευέλικτα χρονοδιαγράμματα απαιτούν την 
επείγουσα παρέμβαση του Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης για να 
διασφαλίσει ότι  
- η χώρα δεν θα χάσει σημαντική χρηματοδότηση που θα μπορούσε να 

συμβάλει στη βελτίωση των ψηφιακών υποδομών και τη γενικότερη 
οικονομική ανάπτυξη,  

- δεν θα χαθούν οι επενδυτικές ευκαιρίες , 
- τα ψηφιακά έργα θα ολοκληρωθούν εντός των προβλεπόμενων 

χρονοδιαγραμμάτων, προς όφελος της χώρας και των πολιτών, 

ΕΡΩΤΑΤΑΙ Ο κ. ΥΠΟΥΡΓΟΣ: 

1. Ποια μέτρα σκοπεύει να λάβει το Υπουργείο Ψηφιακής 
Διακυβέρνησης ώστε να επιταχυνθούν οι διαδικασίες υλοποίησης 



των έργων του Ταμείου Ανάκαμψης και να διασφαλιστεί ότι δεν θα 
χαθεί πολύτιμη χρηματοδότηση; 

2. Ποιος είναι ο σχεδιασμός του Υπουργείου για την αντιμετώπιση των 
προβλημάτων ωρίμανσης που παρουσιάζουν κρίσιμα ψηφιακά έργα, 
όπως το σύστημα GDPR, το σύστημα CRM, το πρόγραμμα «Αιγίς» και 
ο υπερυπολογιστής «Δαίδαλος», τα οποία κρίνονται απαραίτητα για 
τη λειτουργία του Δημόσιου Τομέα και την ανάπτυξη της χώρας; 
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